
Torroella de Montgrí / Pàgines especials 

La Festa Major, a debat 
Reportatges, entrevistes i 
comentaris d'Àngel Quintana 
i Miquel Riera 

Aquest any, com cada poble, com 
cada ciutat d'arreu de Catalunya, la 
vila de Torroella de Montgrí celebra 
la seva Festa Major. Ara fa tres anys, 
d'una Festa Major sense ball, amb 
poques sardanes, es va passar, gràcies 
a l'embranzida d'uns quants homes, 
a una de debò. Espectacle i ball cada 
nit, sardanes..., omplien el programa 
de l'any 1975. L'any passat, i com 
que les coses havien anat bé l'any 
abans, s'hi va tornar, amb èxit consi-
derable, malgrat el mal temps. 

Enguany s'ha volgut repetir, i els 
companys de la Comissió de Festes 
han tornat a emprendre l'organització 
d'una festa major com cal, en la qual 
participi tot el poble. 

Nosaltres creiem que una cosa 
d'aquest tipus s'ha de dur a debat. 
Per aquest motiu, hem convidat unes 
quantes persones a parlar sobre el 
tema. Perquè les opinions siguin més 
variades, han asistit al debat gent 
procedent de diverses entitats i grups: 
Joan Surroca, president del Casal del 
Montgrí; Josep Puig, un dels promo-
tors de la comissió de festes; Joan 
Sullastres, també de la comissió; Lluís 
Grau, de la Colla 69, i Jordi Plaja, 
que ha participat en el debat com a 
jove. 

de complaure, malgrat que el jovent 
s'estimi més una altra mena d'espec-
tacles. 

—Grau: S'ha de partir de no fer el 
mateix de cada any: sardanes a la tar-
da i espectacle a la nit. S'ha de variar 
més, per exemple, organitzar un con-
cert, fer teatre al vespre... 

—9 PAÍS: Però a què creieu que es 
deu l'èxit que té cada any la Festa 
Major de Torroella? 

—Puig: La Festa de Torroella es 
pot fer perquè la gent respon i agafa 
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ma reuneix les dues coses que ha de 
reunir una festa major: tot primer, 
que sigui una festa, uns dies d'esbarjo, 
i, en segon lloc, que agermani la gent. 

MANCA D'ACTES CULTURALS, 
MALGRAT TOT 

—9 PAÍS: No trobeu una certa 
manca d'actes culturals dintre el pro-
grama de la Festa? 

—Plaja: És evident. 

L'ÉXIT DE LA FESTA 

—9 PAÍS: En primer lloc, exami-
nem el programa de la Festa Major 
d'enguany. Què en penseu? 

—Puig: La Festa gairebé es pre-
senta com dos anys enrera. Una festa 
perquè el poble respiri, i esperem que 
aquest any faci bon temps. Crec que 
hi ha espectacles de tota classe i per 
a tothom. 

—Sullastres: Potser és massa igual 
als altres anys. Podria ser més dife-
rent, però com que, encara que hi vagi 
jovent, els abonaments els sol fer la 
gent gran, aquesta és la que es mira 

un abonament familiar amb cinc en-
trades per a tots els espectacles. Si la 
gent no hi col·laborés no es podria fer. 
Cal destacar també la col·laboració 
de l'Ajuntament, que patrocina la 
Festa. 

—Surroca: Com a president del Ca-
sal i persona independent de la Co-
missió, m'agradaria felicitar-la perquè 
fa tres anys la Festa era morta i ningú 
no creia que hi hagués possibilitats 
d'aixecar-la. En canvi, la Comissió ha 
demostrat que es pot fer, i el progra-

—Puig: És una de les tantes coses 
que, amb la marxa del temps, s'aniran 
arreglant. Això també passarà amb 
les altres coses. Les que no siguin del 
gust del poble es trauran i se n'hi po-
saran de noves. L'experiència és la 
que ho ha de resoldre. 

—Sullastres: A la Comissió de Fes-
tes, s'hi podrien integrar altres enti-
tats i organitzar actes segons el seu 
àmbit de treball. Potser és l'única 
cosa que es troba a faltar el progra-
m a . (passa a la pàg. següent) 

Un moment de l'animal debal. Angel Quintana I Miquel Riera, 
els altres, donen llurs respostes i opinions més variades. 

pregunten; 


